
Kaupunginvaltuusto § 153 11.11.2019
Kaupunginhallitus § 113 01.03.2021
Kaupunginvaltuusto § 30 08.03.2021

Heikki Tammisen ym. valtuustoaloite valtuustokeskustelun kehittämiseksi

3431/00.02.50/2019

Kaupunginvaltuusto 11.11.2019 § 153

Heikki Tamminen ym. teki seuraavan valtuustoaloitteen:

”Salon kaupunginvaltuuston kokouksissa kaikki puheenvuorot ovat
vakiintuneen käytännön mukaisesti pidetty puhujapöntöstä. Tällaisesta
käytännöstä ei kuitenkaan ole määrätty missään, vaan hallintosäännön
mukaan ”kokouspaikalla puheenvuoro on pidettävä omalta paikalta tai
puhujakorokkeelta”. Silti jopa yhden lauseen kannatuspuheenvuorot tai
lyhyet repliikit käydään pitämässä puhujapöntöstä.

Tällainen käytäntö paitsi hidastaa kokouksen kulkua, se on haitallista
keskustelukulttuurille. Valtuuston ei voida katsoa olevan kovinkaan
keskusteleva, ja tämä taas on haitallista myös äänestäjien näkökulmasta –
valtuusto on ainoita avoimia kokouksia kunnallisessa päätöksenteossa.

Keskustelun jouhevoittamiseksi ja keskustelukulttuurin edistämiseksi
esitämme, että valtuustosaliin asennetaan valtuuston kokousten ajaksi
langattomat mikrofonit valtuutetuille lyhyiden (esim. alle 1-2 min)
puheenvuorojen pitämiseksi paikalta seisaaltaan.
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Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen
valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus 01.03.2021 § 113



Valmistelija: hallintojohtaja Laura Ala-Hannula, laura.ala-hannula@salo.fi,
puh. 02 778 2020.

Valtuustoaloitteen johdosta Salon kaupungin tietohallinto on selvitellyt
mahdollisuuksia hankkia valtuustosaliin järjestelmä, jossa jokaisella
valtuutetulla on käytössään oma langaton mikrofoni, joka on yhteydessä
salin nykyiseen äänentoistojärjestelmään. Selvittelyn mukaan haasteena
ovat yhteensopivuusongelmat sekä se, että valtuustosalin kalusto ei ole
kiinteä ja salia käytetään muihinkin tarkoituksiin, jolloin asennettavan
laitteiston tulee sallia pöytäjärjestelyn purkaminen ja uudelleen
asentaminen. Nykyiseen järjestelmään perehtyneet yritykset eivät
suosittele tätä ratkaisua.

Vaihtoehtoisena ratkaisuna on selvitetty langattoman.
konferenssijärjestelmän hankkimista, joka toteutettaisiin ns.
joutsenkaulaisilla, yhteiskäyttöisillä osallistujayksiköillä. Tämä tarkoittaisi
esimerkiksi 20 yksikön asentamista eri puolille salia siten, että
puheenvuorojen yhteydessä keskitetysti avataan puhujaa lähinnä oleva
yksikkö. Keskustelu on mahdollista tarvittaessa yhdistää osallistujayksikön
kaiuttimeen.

Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 14.12.2020 § 106 päättänyt varata
talousarvioon määrärahan mikrofonien hankintaan. Kun hankinta
päätöksen nojalla tullaan toteuttamaan, ei aloite anna aihetta muihin
toimenpiteisiin.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää merkitä vastauksen aloitteeseen tiedoksi, ja
esittää valtuustolle että se merkitsee vastauksen tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginvaltuusto 08.03.2021 § 30

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle,

että kaupunginvaltuusto merkitsee vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen
loppuun käsitellyksi.

Päätös:

Kaupunginvaltuusto hyväksyi kaupunginhallituksen ehdotuksen.


